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ELTE KCSSK KOLLÉGIUMI DIÁKBIZOTTSÁG 

DIÁKBIZOTTSÁGI ÜLÉS 

2024. 12. 29., 16:00 

GOOGLE MEET 

JEGYZŐKÖNYV 

Ülésvezető: Nagy Marcell Endre 

Jegyzőkönyvvezető: Vigh Frodó Gergely 

Mandátummal vannak jelen az ülés megnyitásakor: 

Nagy Marcell Endre (elnök), Herbert Réka (alelnök), Bányai Bence, Bugár 

Ádám, Hejberger Réka, Kovács Kristóf, Köő-Molnár Artúr, Magyar Boglárka, 

Petrik Dana, Tóth Adrienn, Vigh Frodó Gergely 

23 mandátumból 11 mandátumot felvettek, így az ülés nem határozatképes. 

Nagy Marcell Endre ülésvezető később csatlakozó tagokra hivatkozva 

16:08-kor megnyitja az ülést. 

Napirendi tervezet: 

1. Elnöki beszámoló

2. Referensek beszámolója

3. A Kollégiumi Felvételi Szabályzat módosítása

4. Mosógép-dilemma

5. Egyebek

A napirend tervezetét a Diákbizottság egyhangúlag elfogadja.
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1. napirendi pont 

Elnöki beszámoló 

 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök azt mondja, a portán, a Bátor Tábor 

részére gyűjtött adományokat elvitte az Eötvös Loránd Tudományegyetem 

[ELTE] Hallgatói Önkormányzatának irodájába. Megköszöni az ülésen nem 

jelenlévő Berekméri Barna logisztikában betöltött segítő, valamint a 

kommunikációs referensi kör szerepét. Egy nagy kartondoboznyi adományt 

tudtak gyűjteni az ELTE Kőrösi Csoma Sándor Kollégiumban [KCSSK], ezzel az 

eredménnyel a diákbizottság elnöke elégedett. Felhozza, hogy a Kollégiumi 

Hallgatói Önkormányzat [KolHÖK] elnökségi ülésén átbeszélték az új 

mosógépekkel kapcsolatosan felmerült kérdéseket, valamint a Kollégiumi 

Felvételi Szabályzat módosításával kapcsolatos javaslatokat, ezekre külön 

napirendi pontokban kitér. Megköszöni a jelen nem lévő Kozma Bulcsúnak, 

hogy az elnökkel együtt képviseli a KCSSK-t az Educatio Szakkiállításon. 

Valószínűnek tartja, hogy hasonló kitelepülésekre is számítani kell, emiatt 

megkéri a diákbizottság [DB] tagjait, legyenek aktívak. 

 

Az elnöki beszámolót – megbeszélés szintjén – a jelenlévők 1 tartózkodás 

mellett elfogadják. 
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2. napirendi pont 

Referensek beszámolója 

 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megkéri Magyar Boglárka kulturális 

ügyekért felelős referenst, számoljon be az előző ülés óta történt 

fejleményekről. 

Magyar Boglárka a referensi körével való ülést újév után tervezi, hogy 

mindenki kipihenten tudjon nekikezdeni a Kultúr7-tel kapcsolatos 

ötletelésnek. Az új polgári esztendőben szervezett referensi köri ülés során 

kitalálják a rendezvény időpontját is. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megkéri Bányai Bence külföldi 

hallgatókért felelős referenst, számoljon be az előző ülés óta történt 

fejleményekről. 

Bányai Bence külföldi hallgatók ügyeiért felelős referens arról beszél, az előző 

ülés óta nem ültek össze, ugyanakkor a kollégium A épületében szeretné 

felhelyezni az új, idegen nyelvű konyhai kiírásokat. Az új polgári esztendőben 

felszabadul némi erőforrás a referensi körében, így neki tudnak kezdeni a többi 

dokumentáció fejlesztésébe is. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megkéri Bányai Bence külföldi 

hallgatókért felelős referenst, a 2025. január 14-i és 28-i ülések között egy 

kitűzött feladatát el kellene végeznie. A feladatról a következő diákbizottsági 

ülésen beszélnek majd. Ezután megkéri Vigh Frodó Gergely titkári ügyekért 

felelős referenst [titkár], számoljon be az előző ülés óta történt fejleményekről. 

Vigh Frodó Gergely titkár azt feleli, a jegyzőkönyvet megírta, mindemellett a 

DB elektronikus levelezési csatornáján megosztott változatot a KolHÖK 

elnökségi ülésén elhangzottak mentén aktualizálta (megjegyzés: itt a 
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Kollégiumi Központ [KK] által lízingelt mosógépekre, valamint az elnökségi 

ülés időpontjára kell gondolni). 

Megbeszélés szintjén a jelenlévők 

egyhangúlag elfogadják a megjelent referensek beszámolóit. 

A második napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

 

3. napirendi pont 

A Kollégiumi Felvételi Szabályzat módosítása 

 

Kozma Bulcsú, mandátummal rendelkező diákbizottsági tag 

16:15-kor csatlakozott a Google Meet értekezletbe, 

12 mandátummal az ülés innentől kezdve határozatképes. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megköszöni azoknak a segítségét, 

akik kitöltötték az ELTE KolHÖK által kiküldött, felvételi szabályzattal 

kapcsolatos táblázatot, ami többek számára mintaként szolgálhat. Ezután 

bemutatja a Kocsis Márk János, a KolHÖK szabályzatokért felelős elnöki 

megbízottja által készített PowerPoint prezentációt [PPT-t], ami részletezi a 

fontosabb változásokat. 

Kiss Nelli, mandátummal rendelkező diákbizottsági tag 

16:18-kor csatlakozik a Google Meet értekezletbe, 

az ülés 13 mandátummal határozatképes marad. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök kiemeli, hogy a közismert kiskapukat 

bezárták, a szabályokat az aktuális jogszabályok szerint (is) aktualizálták. 

Érvényesítésnél figyelni kell arra, hogy a hatósági igazolásokon, amennyiben 

csak a nevek szerepelnek, azok is elfogadhatóak, 16 éves tanuló státusz 

igazolásánál elég a megfelelő matricával ellátott diákigazolványt, 16 év alatt 

diákigazolványt is elfogadnak iskolalátogatási igazolás helyett. Az új felvételi 
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szabályzat szerint az érettségi bizonyítvány nem fogadható el, csak besorolási 

határozatot lehet feltölteni. A le nem igazolt személy esetén innentől nincs 

nullázás, helyette az adott hallgató -5 pontban részesül. Az egy főre jutó 

jövedelemnél az adott személy – kivéve, ha 16 év alatti, amikor csak a státuszra 

kapott pontot veszíti el – nem számít bele az egy főre jutó jövedelembe. Alanyi 

jogon egy árva hallgató csak 30 éves koráig kaphat kollégiumi elhelyezést. 

Beszámol a státuszoknál járó pontok súlyozásáról, továbbá arról, hogy a 

gyermekek otthongondozási díja (GYOD), valamint a tartós táppénz 

bekerülnek mint státusz, mindemellett a vállalkozó vagy őstermelő, továbbá a 

saját, vagy közeli hozzátartozó cégében alkalmazott státuszokat összevonják. 

Testvérek esetében maximum kettő főre jár normális pontszám, további felvett 

testvérek esetén maximum 1 pont jár. Nappali tagozatos hallgató, fogyatékkal 

élő és tartós beteg testvér esetében feleződik a kapható pontszám, míg a 

regisztrált pályakezdő/álláskereső státuszra 1 ponttal kevesebbet kap a pályázó. 

A tanulmányi teljesítmény terén nem számít az új szabályzat szerint, hogy 

állami vagy önköltséges képzésen vesz részt a hallgató, ugyanakkor a nappali 

képzésen résztvevő hallgató 1 ponttal többen részesül. A kiemelkedő 

sporteredmények nem számítanak, kiemelkedő tanulmányi eredmények (a 

nemzeti felsőoktatási ösztöndíj, az Országos Tudományos Diákköri 

Konferencián elért helyezés, az Országos Középiskolai Tanulmányi Versenyen 

vagy a Szakmai Érettségi Tantárgyak Versenyén elért 1-20. helyezés) 6-ról 1 

pontra csökkennek, a többi tanulmányi státusz kikerül a rendszerből. 

Közösségi tevékenység esetében megnyirbálták a pontokat, a kollégiumi 

közösségért végzett munka esetében ennek ellenére az 1-4 pont között a DB 

elnökök saját hatáskörben döntenek, a KolHÖK elnök engedélye nem 

szükséges hozzá. Az egyetemi kari hallgatói önkormányzat [kari HÖK] elnöke 4, 

a kari HÖK megválasztott tisztségviselője 3 ponttal kevesebben részesül, kari 

HÖK-ös megbízottak nem kapnak bónuszpontot kollégiumi helyre való 

pályázásuk során. A távolság esetében szintén változnak szintén a pontok, a 
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pontszámítás egységesítve lett. A budapestiek büntetve lesznek (-5 pontban 

részesülnek), a budapesti agglomerációs településekért 0, 20-100 kilométeres 

[km], Budapesttől számított távolság között 5, 100 km-re való távolság felett 10 

pont jár. Az egy főre jutó jövedelem pontszámai jóval szélesebb skálán 

mozognak, ezeket pedig az inflációhoz arányosan változtatták meg. Ezután 

megmutatja minden DB-tag részére a többek által kitöltött, pontok változását 

szemléltető táblázatot, majd átadja a szót a DB-tagok részére, hogy vessék fel 

az új szabályzattal kapcsolatos aggályaikat. 

Kiss Nelli számára fura az távolságra adott pontok rendszere. Állítása szerint 

vannak olyan 100-120 kilométerre lévő települések, amikről 1 óra alatt be lehet 

érni Budapestre, ezt akár ingázással is meg lehetne oldani. A pontozást 

igazságtalannak tartja, mivel ugyanannyi pontban részesülne az is, aki 1 óra 

alatt beérne a fővárosba, mint az, aki semmiképpen nem tudná megoldani a 

közlekedést. 

Vigh Frodó Gergely szerint ez alapján minimum három sávra kellene a 

pontokat osztani, a maximum pontszámot minimum 150 kilométeres, 

Budapesthez mért távolságra adná meg. 

Kiss Nelli reflektál, a 150 kilométeres távolságra adott maximum pontszámot 

reálisnak tartja. Továbbá nem mindegy számára, hogy vannak olyan 

települések, mint Győr vagy Veszprém, viszonylag rövid menetidővel kell 

számolni Budapestig, míg Parád esetében tömegközlekedéssel nehezebben 

oldható meg az ingázás. Ugyanakkor igazságtalannak tartja azt is, hogy egy 

Székesfehérváron élő pályázó is csak 5 ponttal kap kevesebbet, mint az, aki az 

ország széléről járna fel a fővárosba. 

Bugár Ádám szerint az új szabályzat a határon túliakat nem veszi figyelembe, 

itt a repülővel járó erdélyieket emelte ki példaként, akik szintén ugyanannyi 

pontban részesülnének, mint bárki más, holott a közlekedést számukra jóval 

nehezebb megoldani. 
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Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök is a továbbskálázás gondolatát emeli 

ki, továbbá a 100 kilométeres határt feljebb kéne tornászni. 

Bugár Ádám kiemeli, a régi szabályzatban +1 pontban részesültek a külföldön 

élő hallgatók, ezt az új szabályzat nem tartalmazza. Kérdezi, mi számít szociális 

helyzetnek. Azon töpreng, hogy egy másik állam berendezkedésnek, 

bürokráciájának megismerése számítana-e inkább, vagy az, hogy nem magyar 

forintban [forint vagy Ft] kapják a keresetüket. Felhozza, mehetett volna a 

Márton Áron Szakkollégiumba [MÁSZ] is, de az nem csupán ELTE-s, hanem egy 

egyetemeket összefogó kollégium. A MÁSZ-ba való menetelt ebből a 

szempontból Bugár nem tartja korrekt érvnek. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök jelzi, hogy ugyanazt az érvet hozták 

fel a KolHÖK elnökségi ülésén is, hogy a MÁSZ-t szándékosan külföldön élő 

magyar hallgatóknak hozták létre. 

Bugár Ádám visszajelez, a MÁSZ-t csak azok reklámozzák, akik nem érintettek 

az ügyben. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök nem tud ellenérveket mondani, az 

ülésről készült jegyzőkönyv alapján pedig tolmácsolni fogja az elhangozttakat 

a következő KolHÖK elnökségi ülésen. 

Kiss Nelli az egy főre jutó jövedelemmel kapcsolatban kérdez. Állítása szerint 

nem követi az inflációt a szabályzat. A 200 ezer forintos fejenkénti jövedelem 

nem elég arra, hogy akár egy albérletet ki lehessen fizetni belőle. Hozzáteszi, 

250 ezer forintos egy főre jutó jövedelemnél már 5 pontot is levonnak, 

ugyanakkor az ország aktuális gazdasági helyzete szerint nem ér sokat 50 ezer 

forint. 

Magyar Boglárka reflektál, a 250 ezer forintos egy főre jutó jövedelemre 

szükség van. A mindenkori létminimumot 165 ezer forintban határozták meg, 

ami a 200 ezer forinttól nincs messze. Ugyanakkor a létminimumból 
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maximum a számlákat tudja kifizetni az illető és kenyéren élni. A bérek 

növekedését ennek ellenére nem kérdőjelezi meg. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök megkérdezi Kiss Nellit és Magyar 

Boglárkát, hogyan változnának az új szabályzat értelmében a szociális pontjaik. 

Magyar Boglárka több szociális pontban részesülne az új rendszer szerint. 

Kiss Nelli kevesebb szociális pontban részesülne az új rendszer szerint, 4 

ponttal többet vonnak le az egy főre jutó jövedelem miatt. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök szerint nehezen lehet belőni egy jó 

rendszert szociális helyzet felmérésére, ugyanakkor az elhangzottak alapján 

kikövetkezteti, hogy az adott egy főre jutó havi kereset pontrendszerében az 

adott sávokat tágítani kellene. 

Magyar Boglárka reflektál, azt mondja, a 250 ezer forintos egy főre jutó 

jövedelemmel rendelkezők nem érdemelnek 5 pontos büntetést. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök bizakodó, amennyiben többek 

számára csökkenne a szociális pontszám, valószínűnek tartja, hogy a bekerülési 

ponthatár is csökkenni fog., ugyanakkor az alacsonyabb egy főre jutó 

jövedelemmel rendelkezők prioritást élveznek, ami szociális szempontokat 

figyelembe véve kedvező. 

Kovács Kristóf kérdezi, miért nem jár pont a testvérek tanulási zavaraira. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök utánanéz, a tartós betegségért 1 

pont, a látássérült, hallássérült testvérért 2 pont jár. 

Kovács Kristóf kérdezi, hogyan lehet egy főre jutó 28 500 Ft alatt élni. 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök válaszol, trükkösen, de megoldható. 

Általában ez olyan családoknál jellemző, ahol egyetlen szülő van, 

munkanélküliek, vagy például Kárpátaljában élnek.  
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Vigh Frodó Gergely reflektál, 28 500 Ft egy főre jutó jövedelem alatt általában 

még több dokumentumot is be szoktak kérni, ami az adott összeget feljebb 

tornászhatja. 

  

A harmadik napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

 

4. napirendi pont 

Mosógép-dilemma 

 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök az elnökségi ülést szemlézi, 700-800 

forintos mosási díjjal tervez a KK, de 400 forintos alkupozícióval állnak szembe 

velük. Több kollégista számára vállalhatatlan lenne főként azért, mert az ülés 

ideje alatt még nem sematizálták a rendszert; egyes kollégiumokban ingyenes 

a mosás, míg más kollégiumokban 200 forintos díjjal kell számolni. Kérdezi a 

többieket, támogathatja-e a KCSSK DB a 400 forintos árat. 

 

A 400 forintos bevezetési ár tervezetét 

Elfogadja: 13 fő 

Elutasítja: 0 fő 

Tartózkodik: 0 fő 

 

A KCSSK diákbizottság az új mosógépekkel kapcsolatos, 400 forintos 

bevezetési ár tervezetét egyhangúlag elfogadja. 
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Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök feleleveníti az előző, 2024. december 

11-i ülés tartalmát, miszerint a KK mosógépeket lízingel, emiatt az ülés ideje 

alatt aktuálisan működő külsős cég megszűnik, a szolgáltatásért a KK maga 

fog felelni. 

 

A negyedik napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

 

5. napirendi pont 

Egyebek 

 

Nagy Marcell Endre diákbizottsági elnök boldog új esztendőt kíván. 

Ugyanakkor informálja a diákbizottságot, hogy 2025. január 14-én üléseznek 

legközelebb. 

 

Az ötödik napirendi ponthoz több hozzászólás nem érkezik. 

Nagy Marcell Endre ülésvezető az ülést 16:52-kor lezárja. 

 

Budapest, 2024.12.29. 

 

 

 

  




